
ZÁPIS 
ze 4. zasedání Akademického senátu Pedagogické fakulty  

Univerzity Hradec Králové dne 11. února 2009 
 
 

Přítomni:    Mgr. P. Zikl, RNDr. P. Trojovský, MgA. J. Kyselák, doc. J. Pašek, Ing. K. Radocha, Mgr. 
Š. Málek, Mgr. V. Bělík  
P. Řehák, K. Kubátová, J. Raková 

Nepřítomen: P. Uchytil 
Hosté: doc. J. Hynek, doc. T. Gavalcová, doc. V. Jehlička, dr. M. Vondráček,  

Ing. M. Bednářová, Mgr. M. Kučerová 
 

 
V úvodu zasedání přivítal přítomné předseda AS PdF Mgr. Pavel Zikl a členům senátu představil další 
novou členku studentské komory Jitku Rakovou, která nastoupila na uvolněné místo po studentovi    
L. Vízkovi. 

 

Program: 

1. Informace o jednání zástupců AS v Praze (Mgr. P. Zikl) 
2. Změny ve Statutu PdF UHK (dr. M. Vondráček) 
3. Ekonomické záležitosti (Ing. M. Bednářová) 
4. Různé 

 
Ad 1. 
Mgr. Zikl informoval o zasedání zástupců akademických senátů pedagogických a humanitních fakult. 
Představitelé těchto fakult zpracovali výzvu jako reakci na Bílou knihu terciárního vzdělávání. Bližší 
informace na webové adrese www.provzdelanost.cz. Celý text je obsažen v příloze tohoto zápisu. 
Názory v diskusi přednesli doc. Jehlička, doc. Gavalcová a doc. Hynek. 
 
Hlasování o podpoře a připojení souhlasu k výzvě pedagogických a filozofických fakult: 
zaměstnanecká komora  7 hlasů pro 0 hlas proti nikdo se nezdržel hlasování 
studentská komora  3 hlasy pro 0 hlas proti nikdo se nezdržel hlasování 
 
Ad 2. 
Dr. Vondráček objasnil zapracované změny do Statutu PdF UHK: 
 

 část třetí, Čl. 8 Katedry a ústavy, odst. (3)  zrušen text o jmenování vedoucích kateder z řad 
profesorů a docentů 

 část třetí, Čl. 13, odst. (1), odstranění  poloviny druhé věty 

 v Příloze č. 1, Čl. 3 Pracoviště fakulty přidány oddělení u kateder, které byly schváleny na 
zasedání AS PdF 5. 11. 2008 
zřízení Centra služeb a praxí PdF 
formální úprava (změna v číslování) u Centra celoživotního vzdělávání vypustit (6) spadá pod 
studijní oddělení  
zrušení textu Středisko podpory studentů se speciálními potřebami Augustin – středisko je od 
1. 1. 2009 převedeno pod rektorát 

 na str. 16 formální úprava odstranění odrážky 
 
Ing. Radocha se přihlásil s protinávrhem na zrušení celé druhé věty v části třetí, Čl. 13, odst. (1). 
V textu by zůstala jediná věta – Působnost děkana je vymezena § 28 zákona. 

http://www.provzdelanost.cz/


 
Hlasování pro schválení úprav ve Statutu PdF UHK: 
zaměstnanecká komora  7 hlasů pro 0 hlas proti nikdo se nezdržel hlasování 
studentská komora  3 hlasy pro 0 hlas proti nikdo se nezdržel hlasování 
 
Ad 3. 
Informace Ing. Bednářové, tajemnice PdF, o pronájmech hrazených fakultou. Podrobnější informace 
budou součástí Výroční zprávy o hospodaření. 
 

 Pronájmy hrazené z PdF za účelem výuky Katedry TVS (Sokol, ledová plocha, bazén, Slavie, 
vodní slalom, Teniscentrum), speciální pedagogiky (ZUŠ Habrmannova), Hudební katedry 
(Městská hudební síň, ZUŠ Habrmannova), ÚPPE (výuka v Chrudimi a Jihlavě), Katedry 
sociální pedagogiky (Háječek).    

 Pronájmy hrazené pro potřeby PdF  (porady, vědecké rady, promoce). 

 Pronájmy hrazené z rektorátu – KNVCHP, Pastorační středisko, Pivovar. 
 
Odhad nákladů na volně volitelné předměty 
Ve sledovaném období akademického roku 2007/2008 přihlášeno 1991 studentů na volně volitelné 
předměty, při průměru 2 kreditů na osobu je náklad z pedagogického výkonu 2,700 tis. Kč. 
V akademickém roce 2008/2009 je na volně volitelné předměty přihlášeno 2400 studentů. 
 
Ad 4. 
Doc. Jehlička konstatoval shodu mezi zástupci studentské komory AS PdF a vedením fakulty při 
jednání týkající se poplatků. Vzájemná dohoda je zrušení poplatků při zápise do dalšího 
akademického roku. 
Informace o postupném sjednocování předpisů na UHK, organizací je pověřena prorektorka dr. D. 
Musilová, CSc., která spolupracuje s proděkany všech fakult. V současné době se připravuje 
sjednocení Studijního a zkušebního řádu (SZŘ), všichni senátoři byli vyzvání k prostudování SZŠ FIM, 
FF, PdF , ev. univerzitního. Návrhy mohou zaslat mailem dr. Vondráčkovi, proděkanovi PdF UHK. 
Na závěr jednání děkan fakulty s rektorem UHK informovali o restrukturalizaci fakulty na další dvě 
fakulty s přírodovědným a sociálním zaměřením. 
 
 
Usnesení AS PdF UHK 
Akademický senát PdF UHK schvaluje: 

 Podporu a souhlas tzv. Hradeckému prohlášení (příloha zápisu).  

 Změny ve Statutu PdF UHK. 
 

 
Příští zasedání AS PdF se bude konat 11. března 2009 od 13:30 hod. 
 
 
Zapsala: H. Raabová 
 
 
            Mgr. Pavel Zikl 
       předseda AS PdF UHK 
Příloha: 
Text prohlášení (Hradecká výzva), k němuž se AS PdF připojil. 



Příloha: 
 
My, níže podepsaní, odmítáme způsob přípravy Bílé knihy terciárního vzdělávání jako 
nedemokratický. 
Samotnou Bílou knihu terciárního vzdělávání považujeme za nedostatečný a nebezpečný materiál pro 
kvalitu vysokého školství, ohrožující jeho demokratický charakter a nezastupitelnou funkci pro 
společnost. V této podobě ji pokládáme za nepřijatelné východisko pro tvorbu nové zákonné úpravy. 
Protože nám záleží na osudu českého vysokého školství, žádáme, aby příprava věcného záměru 
zákona byla podrobena veřejné diskusi za široké účasti akademické obce. Je nezbytné, aby byla 
veřejnost o jeho tvorbě průběžně informována. 
Při přípravě věcného záměru je důležité, aby byly zohledněny především tyto výtky vůči Bílé knize 
terciárního vzdělávání: 

1. Snadná zneužitelnost: Omezením samosprávy vysokých škol se dává prostor pro 
prosazování politických a ekonomických zájmů nejrůznějších lobby, a to prostřednictvím 
instalovaných správních rad a Rady pro terciární vzdělávání. Rázně odmítáme omezování 
samosprávy vysokých škol. 

2. Nerealizovatelnost: Chybí jasná představa o konkrétním procesu, jak dosáhnout cílového 
stavu. Popis návrhu reformy je tvořen souborem navzájem neprovázaných kapitol, a 
absence této představy činí celou reformu nevěrohodnou. 

3. Krátkozrakost: Preference přímého ekonomického profitu před investicemi do rozvoje vědy 
a vzdělanosti je pro většinu oborů základního výzkumu likvidační. Útlum oborů s odloženou 
ekonomickou rentabilitou povede k dlouhodobému snížení konkurenceschopnosti české 
vědy a školství v evropském kontextu.  

4. Klamnost: Návrh reformy vzbuzuje falešné naděje mezi uchazeči o kvalitní vysokoškolské 
vzdělání, protože zaměňuje kvalitu výuky s bezprostřední finanční rentabilitou. V praxi tak 
povede k poklesu úrovně absolventů a následně i ke snížení jejich hodnoty na trhu práce. Je 
třeba zajistit takovou reformu, která zpřístupní v co největší míře kvalitní vzdělání, nikoli 
takovou, která umožní nákup titulů. 

5. Neufinancovatelnost: Návrh reformy nenabízí realistické řešení podfinancování vysokého 
školství. Zvýšení příspěvku ze státního rozpočtu se neplánuje a chybějící prostředky 
nemohou být vyrovnány pouhým zapojením soukromých zdrojů. 

 
Vyzýváme proto nejširší akademickou obec, studenty, vědecké pracovníky a další občany této země, 
aby nás v naší snaze zabránit neuváženým a kontraproduktivním změnám v českém vysokém školství 
podpořili. 
 
V Hradci Králové na sněmu zástupců akademických senátů, dne 4. 2. 2009 
 


